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DSAM’s høringssvar vedr. Medicintilskudsnævnets anbefalinger til 

tilskudsstatus for insuliner  

 
DSAM takker for muligheden for at kommentere på ovenstående udkast. Vi finder 
tankerne i udkastet meget relevante.  
 
Vi finder også, at selvom de foreslåede ændringer i tilskudsreglerne kan medføre, at 
visse patienter må skifte medicin, og at læge og patient vil have et vist tidsforbrug og 
besvær med dette, så er det ændringer, der kan være relevante og mulig for mange. 
 
Gevinsten for den enkelte og for samfundet er, at medicinudgifterne holdes nede. 
For enkelte vil omkostningerne i form af utryghed og stort behov for sundhedsfaglig 
støtte dog kunne betyde, at det ikke er tilrådeligt at skifte. Man kan næsten altid fint 
behandle patienter med diabetes med de lægemidler, der har fuldt tilskud, og søge 
enkelttilskud, hvis der skulle være særlige tilfælde, hvor det ikke er tilfældet. 
 
Vi finder dog, at det kan være problematisk, at Medicintilskudsnævnet udelukkende 
argumenterer ud fra priserne på præparaterne. Det ville være mere betryggende, 
hvis kvalitet og virkning blev diskuteret ligeværdigt i forhold til prisen. Den nævnte 
argumentation er kun fyldestgørende under forudsætning af, at kvaliteten og virknin-
gen af de bedømte præparater er nogenlunde ligeværdig. 
 
Afslutningsvis skal DSAM oplyse, at vi ikke har særlige personlige eller økonomiske in-
teresser i sagen, eller har en nær tilknytning til en virksomhed, forening eller anden 
juridisk person, der har en særlig interesse. 
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